
••• 1 LA CIUTAT TAMBÉ

1 ) Creieu que és boperalmón casteller i pera la cuhura catalana en general que hi hagi tantes colles? Es tracta nomésd'un boom

que passarà d'aquía poc?Com a espectadar, o com a afeccionat, aquestboom ha pennès que pogués conèixermillor aquesta
tradició?
2) Creieu que I'associaciomisme, tan viu a Granollers, (no pas entès com a tribus urbanes sinó com associacions esportives,
cuhurals,de lleure,alt.)ajudael joventa formar-se coma persones i aadquirirunsvalorsoaixòésmésaviatfeina dels pares i dels
educadors?
3) Un dels rajolers de la FestaMajor nopot ser aGranollers el diumengede la rajolada i la collaafectada li demana a vostè que el
sustituexi. Estaria dísposata barallar-seambel fang?Com esprepararia perun esdevenimentcom aquest?

MONTSERRAT
JUUÀ (52 anys;
comerciant)

1) Jo crec que és bo que les coses creixin.
Per exemple, durant les Olimpíades va

haver-hi castells i segur que això va ajudar
molt que la gent de fora ho conegués. Ara
bé, suposo que al haver-hi tantes colles
també hi deu haver problemes econòmics,
amb les subvencions, etc. Pel que fa a mi,
rn'agrada molt anar a la plaça a veure

castells; m'agrada molt veure-us actuar a la
Porxada. En gaudeixo molt. Fins i tot, a

l'estiu, a la platja, m'agrada escoltar els pro
grames de castells que fan a la ràdio.

2) Ha de ser tot junt. Per molt que la joventut
vagi a una associació, si a casa no tenen un

bon exemple no els servirà de res. Si a fora
els ensenyen una cosa i dins de casa una

altra, malament.

3) Sí, sí que ho faria. Em cansaria molt però
no m'importaria embrutar-me. Tant ajudaria
a una colla com a l'altra. Però m'ho haurien
de dir amb antelació i així miraria de fer uns
dies de gimnàs per aguantar i no fer el
ridícul. Si ho hagués de fer ara mateix, a la
tercera rajola ja bufaria!

GABI MOTO

(46 anys.
Responsable
de Formació
i Activitats del
Servei d'esports
de l'Ajuntament
de Granollers.

ESPERANÇA
BOSCH

(39 anys;
auxiliar de
biblioteca)

1) Els castellers són una tradició molt
arrelada a Catalunya i no és casualitat que
quan la gent es pot expressar lliurement
aquesta tradició es manifesti amb més força.
Això és un símptoma que demostra aquesta
llibertat. La gent recupera les manifestacions
culturals com aquesta quan les coses im

prescindibles de la vida (el menjar, el treball,
etc.) estan assegurades. No crec pas que
sigui un boom, el que està passant. A mi, el
fet que ara els castells es coneguin més,
m'ha ajudat a conèixer la terminologia (e15
de talo el4 de tal) .

2)Jo mateix pertanyo a 4 associacions (en
tre esportives i culturals). El que més es nota
és la maldat i el soroll de la minoria que es

fa veure pel soroll i la destrucció que fan.
Però si hi hagués més gent dolenta que
bona, no podríem viure. A mi
I'associacionisme a Granollers m'interressa
molt i precisament ara, amb I'esport. És bo
que el jovent formi part d' un grup humà que
pensin com ells i que es respectin els uns als
altres. Per mi, com a estranger,
l'associacionisme és una forma que permet
l'integració i que permet donar allò que
tenim de bo i compartir-ho.
3) Demanar-me que fes de rajoler blau
(que és la colla amb la que més

m'identifico) em semblaria equivocat ja
que partiríem amb molt poques
possibilitats de guanyar (i qui guanya la
rajolada té molts punts guanyats!). Per tant,
els donaria les gràcies per la confiança i els
proposaria que busquéssim algú altre. Si
fos per col.laborar i ajudar a preparar el fang,
encara. Però com a esportista que sóc,
m'agrada guanyar i si fes jo de ral'oler, noguanyaríem! Si m'ho demanés a colla
dels blancs, els diria que sí perquè no

m'importaria tant perdre!

1) M'agradaria que no fos pas un boom. De
fet, no crec qye sigui negatiu que hi hagi
tantes colles. Es bo per a la gent que no ho
coneix; per exemple, aquí a Granollers, amb
vosaltres, segur que molta gent ha conegut
més el món dels castells. No sé si els
castellers seran un boom, però recordo que
de ¡'ove hi havia molts sardanistes i moltes
col es de sardanes i ara ha disminuït.
M'agradaria que això no passés amb els
castells, que tingués una continuïtat. Jo
abans ho coneixia d'haver-ho sentit (els de
Vilafranca, els de Valls ... ) però quan els Xics
vau començar i anava a plaça a veure-us, la
gent m'explicava que si aquell era

l'anxaneta, que el castell havia fet llenya,
etc.

2) Tot hi ajuda, és clar, i els pares i els
educadors per descomptat. Entrar en una

associació és molt bo perquè descobreixen
un nou tipus de valors, de relacions que
només anant a les discoteques no poden
adquiri�. C�ec que és bo que el jovent s'apunti
a associacions.

3) Si m'ho demanen per un esdeveniment
tan important com la rajolada, els hauria de
dir que sí. M'entrenaria ajupint-me cada dia,
perquè ha de ser molt cansat allò! Els diria
que sí perquè un esdeveniment com aquest
és molt important per tal que la Festa Major
vagi bé. Encara que no sé si guanyarien els

Blancs, amb mi!
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